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Voorgestelde behandeling: ter informatie 

 
 
Geachte dames en heren, 
 
 
Inleiding 

 
 
Aanleiding 
Het bestuurlijk overleg van de planstudie Randstadspoor Utrecht-Harderwijk heeft op 23 mei 2013 vastgesteld dat 
het voortzetten van de planstudie niet langer haalbaar is binnen de oorspronkelijke budget en scope van de 
planstudie. Dit bestuurlijk overleg, waarin provincies Gelderland en Utrecht, de gemeenten aan de spoorlijn, 
Nederlandse Spoorwegen (NS), Prorail en het Ministerie van Infrastructuur en Milieu participeren, had als doel 
om een maatregelpakket te realiseren om de stoptreinfreqentie tussen Utrecht en Harderwijk te verhogen van 
twee naar vier ritten per uur. Omdat de behoefte aan uitbreiding van de treindienst onverminderd groot is en 
omdat een financieel verantwoorde exploitatie volgens NS-prognoses haalbaar is vanaf 2019, heeft het bestuurlijk 
overleg besloten om een MIRT-onderzoek te doen in een breder gebied naar een nieuwe scope. Het gaat om een 
onderzoek in het kader van het Meerjarenprogramma Infrastructuur Ruimte en Transport (MIRT). 
 
Het MIRT-onderzoek Sporendriehoek Utrecht-Hilversum-Harderwijk beoogt vanuit de huidige problematiek 
middellange termijnscenario’s te onderzoeken specifiek op de spoorcorridor Utrecht-Bilhoven-Amersfoort-
Harderwijk, waarbij het onderzoeksgebied ruimer is dan de regio Utrecht. Binnen de verbrede scope wordt 
gezocht naar aanknopingspunten voor een (ver)nieuwde verkenning.   
 
Voorgeschiedenis 
Tussen 2009 en 2013 is een planstudie uitgevoerd naar maatregelen die moeten leiden tot een 
frequentieverhoging op de treindienst Utrecht-Harderwijk vanaf 2018. Na de tweede tussentijdse bijstelling van de 
uitgangspunten is de beoogde voorkeursoplossing niet langer haalbaar gebleken in oorspronkelijke budget en 
scope. Op 23 mei 2013 heeft het bestuurlijk overleg van planstudie Utrecht-Harderwijk besloten om de planstudie 
stil te leggen en een MIRT-onderzoek te starten met een bredere, integrale scope. 
 
Het Utrechtse Verkeers- en Vervoerberaad (UVVB) heeft vervolgens besloten om het Rijk voor te stellen de 
gereserveerde middelen voor uitvoering van deze planstudie (in het Restbudget Randstadspoor) aan te wenden 
voor andere spoorse projecten die wel voor 2020 gerealiseerd kunnen worden. In de bijlagen treft u  aan het 
verzoek aan de Staatssecretaris van  Infrastructuur en Milieu, d.d. 21 januari 2014, voor instemming met het 
voorstel voor herbesteding van het Restbudget Randstadspoor, alsmede haar antwoord op dit verzoek, d.d. 20 
mei 2014. 



 

  

 
Essentie / samenvatting: 
In samenwerking met het Rijk en provincie Gelderland willen wij een nieuw MIRT-onderzoek starten naar de 
verbetermogelijkheden van de treindiensten binnen de sporendriehoek Utrecht-Hilversum-Harderwijk. Met name 
de capaciteit van de verbinding tussen Utrecht en Harderwijk is te laag, waardoor de kwaliteit voor de reizigers 
onder druk staat. In samenhang met deze verbinding worden ook de verbetermogelijkheden van Utrecht-Baarn 
en Utrecht-Hilversum onderzocht. Gezocht wordt naar spoorse maatregelen die rond 2025 gerealiseerd kunnen 
zijn. In bijgaande startnotitie hebben wij de kaders voor dit onderzoek vastgelegd.  
 
Meetbaar / beoogd beleidseffect 
Hogere capaciteit en een betere kwaliteit voor de reiziger leidt tot een aantrekkelijker treinproduct, passend bij de 
toenemende reizigersgroei.  
Een beter treinproduct biedt een aantrekkelijk alternatief voor het verkeer via A28 en knooppunt Hoevelaken. 
Versterken van station Bilthoven als regionaal knooppunt op deze corridor kan leiden tot het afvangen van de 
reizigersdruk via Utrecht Centraal en verbetert de deur-deur-reistijd van/naar het Utrecht Science Park. 
 
Financiële consequenties 

Uitvoering van het onderzoek vindt plaats in gezamenlijke opdracht van provincie Gelderland en provincie 
Utrecht, die elk € 100.000 hiervoor beschikbaar stellen. Dekking van Utrechtse bijdrage vindt plaats uit de Brede 
Doel Uitkering (BDU), post spoorzaken (onderzoeken e.d.), waarvoor in de begroting van 2014 en de nog vast te 
stellen begroting van 2015 elk € 50.000 gereserveerd staat. 
 
Vervolgprocedure/voortgang 

In juli verwachten wij te starten met het onderzoek. Oplevering van het onderzoek in conceptversie is voorzien 
eind 2014; definitieve rapportage in februari 2015.  
 
Wij verwachten dat wij u begin 2015 kunnen informeren over mogelijke vervolgstappen naar aanleiding van dit 
onderzoek.  
 
Bijgesloten is een memo, naar aanleiding van een vraag uit de ad hoc-statencie Milieu, Mobiliteit en Economie, 
over de problematiek Utrecht-Baarn die nadrukkelijk met het MIRT-onderzoek verbonden is. 
 
 
Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  

Kennis te nemen van deze brief. 
 
Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
 
De voorzitter,  
De secretaris,  
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• Startnotitie MIRT-onderzoek Sporendriehoek Utrecht-Hilversum-Harderwijk 
• Brief aan Staatssecretaris I&M inzake herbestemming Restbudget Randstadspoor, d.d. 21 januari 2014 
• Reactiebrief van Staatssecretaris I&M inzake besteding Restbudget Randstadspoor, d.d. 20 mei 2014 
• Memo inzake spoorlijn Utrecht-Baarn 


